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Priština,  28.01.2019, u  14:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala  N-303 

 

ZAPISNIK  

 

Na sednici su učestvovali: Ismajl Kurteshi, predsednik, Teuta Haxhiu, Mufera Shinik, Valentina 

Bunjaku-Rexhepi, Fidan Rekaliu, Arbërie Nagavci, Driton Çaushi, Abdyl Salihu i Albulena Balaj-

Halimaj. 

 

Odsutni: Verica Čerenić i Nezir Çoçaj. 

 

Drugi učesnici: predstavnici KDI-a i medije.  

 

Podržno osoblje Komisije: Lule Ymeri i Shaip Goxhuli. 

 

Sednici je predsedavao Ismajl Kurteshi, predsednik Komisije.  

 

Za ovu sednicu je predložen sledeći:  

 

                                                        Dnevni red 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

2. Usvajanje  zapisnika sa sednica od  17.12.2018 i  15.01.2019; 

3. Usvajanje Izveštaja  o radu Komisije za  2018. godinu; 

4. Razmatranje Plana rada Komisije za  2019.godinu; 

5. Razno.  

 

 

Predsednik je konstatovao da su ispunjeni uslovi za početak rada Komisije i otvorio sednicu  prema 

predloženom dnevnom redu.  

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda  

 

Dnevni red je usvojen  predlogom  za  izmenu redosleda razmatranja tačaka 3. i 4.  dnevnog reda.  



 

2. Usvajanje  zapisnika sa sednica od  17.12.2018 i  15.01.2019 

 

 

Zapisnici sa sednica od  17.12.2018 i 15.01.2019, usvojeni bez primedbi.  

 

3. Razmatranje Plana rada Komisije za  2019. godinu  

 

Ismajl Kurteshi -  je rekao da je Plan  rada za 2019. godinu izrađen na osnovu  zakonodavnog programa 

za 2019. godinu. Prema ovom programu Komisija tokom ove godine je zadužena  za razmatranje 8. nacrte 

zakona, od kojih  4. od MONT-a, 3. od MKOS-a i  1. od Ministarstva za inovacije. Prema zakonodavnom 

programu  većina ovih nacrta zakona  predviđeno je da se procesiraju u Skupštini tokom jesenske sesije, 

tako da je nemoguće usvojiti tokom ove godine. Druge predviđene aktivnosti u Planu rada Komisije je i 

nadgledanje sprovođenje zakona, gde se zahteva nastavak i završetak nadgledanja dva nacrte zakona koji 

su u procesu.  

 

Arbërie Nagavci – je predložila da u planu rada za 2019. godinu, u okviru nadgledanja sprovođenje 

zakona izvršiti nadgledanje sprovođenja  Zakona o pred univerzitetskom  obrazovanju, imajući u vidu da 

je kvalitet obrazovanja  slaba i imamo probleme u njegovom sprovođenju. Tim povodom je zahtevala da 

se odredi radna grupa i  njen  predsedavajući, kao i uporedo planiranja za nadgledanje utvrditi i vremenski 

rok o njegovom završetku.  

 

Teuta Haxhiu – u njenoj diskusiji je istekla da treba nastaviti sa nadgledanjem sprovođenja Zakona koji 

su u procesu  iz prethodne godine, takođe se slaže sa  nadgledanjem sprovođenja Zakona o pred 

univerzitetskom obrazovanju, kao i  da je predložila da se vrši  nadgledanje Zakona o visokom 

obrazovanju imajući u vidu  ogromna kršenja  koja se  dešavaju u visokom obrazovanju.  

 

Fidan Rekaliu  - je rekao da treba posvetiti  pažnju i Zakonu o jačanju i učešće omladine koji je u 

procesu  njegove izrade i zahtevamo da se isti procesira  u Skupštini na usvajanje.  

 

Albulena Balaj- Halimaj  - budući da se Nacrt zakona o visokom obrazovanju nalazi u proceduri 

razmatranja u Skupštini, nije opravdano  da se počinje sa nadgledanjem sprovođenja ovog zakona u ovoj 

fazi. Predlagala je da se  okonča nadgledanje sprovođenja  dva nacrte zakona započetih  ranije a zatim da 

se počinje  sa nadgledanjem sprovođenja Zakona o pred univerzitetskom obrazovanju.  

 

Valentina Bunjaku – Rexhepi -  u njenoj diskusiji je istakla  da Komisija treba nastaviti  sa 

nadgledanjem sprovođenja zakona započetih u prethodnoj godini a zatim  pogledati mogućnosti 

nadgledanja sprovođenja ostalih zakona.  

 

Driton Çaushi  - slaže se sa  Planom rada za  2019. godinu i da se uključuje  nadgledanje sprovođenja  

Zakona o pred univerzitetskom obrazovanju  i ujedno je izrazio spremnost  da postane deo radne grupe za 

monitorisanje.  

 

Ismajl Kurteshi  - na osnovu  diskusija članova Komisije vidi se da postoji volja za nastavak  

nadgledanja sprovođenja zakona koji su u procesu  iz prethodne godine, kao i uključivanje  nadgledanja 

sprovođenja Zakona o pred univerzitetskom obrazovanju. Budući da u međuvremenu struktura Komisije 

je  doživela izmene,  predložio je da u narednoj sednici formiraju radne grupe za nadgledanje sprovođenja 

zakona.  

 



Arbërie Nagavci – je predložila da zahtevamo od  MONT-a da se Nacrt zakona o školskim  knjigama, 

školskoj lekturi i pedagoškoj dokumentaciji u Republici Kosova i Nacrta zakona  o pred školskoj 

edukaciji  -  edukaciji  dece  u ranijoj dobi od  0-6. godina u Republici Kosova, da procesira  što  pre u 

Skupštini.  

 

Komisija se složila da se  obrati MONT-u  sa zahtevom  da se Nacrt zakona o školskim  knjigama, 

školskoj lekturi i pedagoškoj dokumentaciji u Republici Kosova i Nacrta zakona  o pred školskoj 

edukaciji  -  edukaciji  dece  u ranijoj dobi od  0-6. godina u Republici Kosova, da procesira  tokom 

prolećne sesije  u Skupštini.  

 

Nakon diskusija članova Komisije jednoglasno je usvojen  Plan rada Komisije za  2019. godinu.  

 

4. Usvajanje Izveštaja o radu Komisije za  2018. godinu  

 

Ismajl Kurteshi  - je rekao da Izveštaj o radu Komisije za 2018. godinu predstavlja rad i realizovane 

aktivnosti. On je rekao da prema  njenoj analizi Komisija tokom 2018. godine nije realizovala u dovoljnoj 

meri posete u školama, a pogotovo u ruralnim sredinama, uspešno je sarađivala  sa pojedinim 

institucijama, pogotovo treba istaknuti saradnju sa GIZ-om tokom razmatranja Nacrta zakona o 

inspektoratu obrazovanja i razne ekspertize  a u vezi s tim  zahvaljujemo puno, realizovali smo dve posete 

van zemlje u Albaniji, gde smo imali susrete u Ministarstvu  i inspektoratu, kao i jednu posetu u Briselu. 

Kao izazove treba spomenuti  da tokom rada Komisije postoje mnogobrojna odsustva pojedinih članova  

na sednicama komisije,  na osnovu evidencije  održane su ukupno 50. sednice, odsustvo članova  

Komisije su  od jedne sednice do 30. sednice.  

 

Drugo pitanje koje je spomenuo je nepoštovanje Poslovnika o radu tokom sednica od strane određenih 

članova. Tim povodom je spomenuo i slučajeve mešanja u diskusijama, razne optužbe i vređanja prema 

članovima,  duge diskusije i izvan dnevnog reda, kao i uzimanje reči bez dozvole predsedavajućeg. Tim 

povodom  u cilju  uspešnog rada Komisije zahtevao je od članova da u buduće  poštuju poslovnik  i 

pridržavaju se dnevnom redu, a u konkretnom pitanju  da se traži reč, diskusije da ne traju više od 10. 

minuta i tokom diskusija da se ne vređaju ostali članovi.  

 

On je rekao da prema članovima Komisije koji ne poštuju ova pravila na početku ćemo skrenuti pažnju, a 

u protivnom bićemo prinuđeni  da prekidamo  sednicu i da upućujem zahtev  parlamentarnim grupama i 

Predsedništvu u zamenjivanju članova.  

 

  

Valentina Bunjaku – Rexhepi – u njenoj diskusiji je istakla da se slaže sa diskusijom  predsedavajućeg i 

istakla da u pojedinim slučajevima bilo je situacija  gde je bilo nemoguće dati naš doprinos za  određena 

pitanja zbog umešanja i neopravdanih  napada tokom diskusija. Ona je rekla da smo u Komisiji svi 

jednaki  i da smo ovde kako bi dali naš doprinos bez obzira na  političkoj pripadnosti ali u korist naše 

zemlje, u nastavku je istakla da moramo stvoriti  normalne uslove za rad, u protivnom ukoliko se 

nastavlja ovako  sa mešanjima bićemo prinuđeni kao članovi Komisije od  Parlamentarne grupe LDK-a 

da bojkotiramo  rad ove Komisije.  

 

Arbërie Nagavci  -  je rekla da podržava predloge  prethodnih diskutanta i smatra da je obaveza svakog 

od nas a prvenstveno od predsedavajućeg da se stvaraju uslovi za rad kako bi dali naš doprinos u 

pitanjima za poboljšanje kvaliteta obrazovanju i tretiranju drugih pitanja  od strane resornih ministarstva, 

kao i niz pitanja koje nas očekuju.  

 

U vezi s tim  je istakla da je potrebno stvoriti  minimalne uslove za adresiranje pitanja  i za njihovo 

rešavanje.  



 

Ona je istakla da intervencije češće puta su  bile namerna  kako  ne bi se vodila rasprava o istinskim 

problemima a u poslednjoj sednici  izgubljen je i cilj zbog mešanja  u diskusijama i adresiranje ostalih 

pitanja.  

 

Ona je rekla da je obaveza svakog od nas da stvaramo uslove za rad poštovajuči Poslovnik kako bi dali 

naš doprinos a u vezi čega smo izabrani. Tim povodom je zatražila od članove Komisije da u zapisnik  

bude dostavljen  i kopije poslovnika.   

 

Abdyl Salihu  - je rekao da tokom prethodne godine  zajedno smo  ispunili sve naše zadatke  koje smo 

imali, istovremeno se nada u saradnji članova komisije radi ispunjavanja Plana rada za 2019. godinu a 

uvek poštovajuči Poslovnik o radu.  

 

Ismajl Kurteshi  -  je rekao  da poslovnik obavezuje nama i istog moramo poštovati  a pojedini propusti 

su  učinjeni i zbog  kolegijalnosti.  

 

Nakon diskusija, članovi Komisije jednoglasno su usvojili i Izveštaj o radu za  2018. godinu.  

 

5. Razno 

Arbërie Nagavci -  je pokrenula pitanje ne dobijanja odgovora od strane MONT-a u vezi sa pismenim 

pitanjima koje smo im uputili, a koje se odnose sa zapošljavanju  u Inspektoratu obrazovanja, centri na 

osnovu zajednice, nastavnici u Kosovo Polje koji su  ostavljeni van liste za plate i pojedini drugi slučajevi 

za koje nismo dobili odgovor.  

 

Ismajl Kurteshi  -  je rekao da je potrebno pogledati  u kojim dopisima smo dobili odgovor od MONT-a 

i o slučajevima za koje nismo dobili odgovor treba  tražiti odgovornosti.  

Sednica je završena u  14:50 časova.  

 

 

Pripremila:  

Podržno osoblje Komisije.  

Predsednik Komisije,  

 

                                                                                                        --------------------                                                                

                                                                                                        Ismajl Kurteshi 


